
 
 

 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE 

BIOLOGIA   

  

  

Dia: 25 de octubre de 2023  

Hora: 11h  

Sessió híbrida: Aula A15 i Teams  

 

 

Ordre del dia:  

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta anterior 
2. Informe president de la comissió 

3. Aprovació, si s’escau, de la modificació de la titulació del màster d’Oceanografia i Gestió del 

Medi Marí 
4. Afers de tràmit 

5. Torn obert de paraula  

  

Assistents: Antoni Arcas, Carles Balsalobre, Josep Ninot (en substitució de José Manuel Blanco), 
Núria Bonada (en línia), Ferran Burgaya, Sílvia Busquets, Marta Camps, Esther Esteban, Joan Carles 

Ferrer (en línia), Anna Gumà, Dolors López, Cristina Madrid, Albert Martínez, Marta Morey, 

Francesc Oliva, Teresa Pagès, Ignasi Ramírez, Xavier Remesar, Joan Lluis Riera, Jordi Urmeneta. 

Assistents convidades: Magda Grifoll (vicedegana de qualitat, innovació i professionalització). 

Es disculpen: Ester Lozano, Araceli Rosa, Teresa Sauras. 

  

1. Aprovació de l’acta anterior  

S’aprova l’acta anterior. 

  

2. Informe del president de la Comissió 

El vicedegà, Albert Martínez, passa a comentar detalladament els punts del document enviat 

prèviament als membres de la Comissió. 

Adaptació de les titulacions:  

 Ja està en marxa el procediment per a introduir les modificacions dels ensenyaments 

oficials al nou RD822. De moment, per a la seva implementació pel 24-25, només 

presentarem les modificacions substancials del màster d’Immunologia Avançada.  

 Respecte els graus, els vicedegans acadèmics i de qualitat s’ha reunit amb els caps 

d’estudis per a que, durant aquest curs, es vagin acabant de definir les modificacions 

que s’han anat plantejant des de la trobada de Sitges. 

Pràctiques externes: 

 Respecte les pràctiques externes curriculars, s’informa que el RD aprovat el febrer de 

2023 obliga a la prestació social de l’estudiantat que faci aquestes pràctiques i que entra 

en vigor l’1 de gener de 2024. De moment, encara no està definit quines són les activitats 

que haurien de complir aquesta normativa ni com es gestionaria. La secretaria de la 



 
 

facultat té instruccions de que haurà de facilitar les dades dels números de la seguretat 

social dels alumnes i les dates de inici i finalització de les pràctiques a gestió acadèmica. 

 Respecte les pràctiques extracurriculars, la UB obliga que siguin remunerades i que les 

ofertes es gestionin a través del GIPE. Això comportarà inevitablement una disminució 

d’ofertes d’aquest tipus de pràctiques perquè, ara per ara, hi ha moltes que no són 

remunerades. 

Contracte programa acadèmico-docent: 

 Com cada any natural, Vicerectorat fa una anàlisi d’una sèrie d’indicadors acadèmico 

docents que es tradueix en un retorn econòmic per als centres (Annex I). Aquest any, 

hem fet èmfasi en dos aspectes que teníem poca valoració els anys anteriors: La 

signatura d’actes i el percentatge d’enquestes de l’alumnat. Aquests dos valors han 

millorat molt i hem aconseguit ser la segona facultat amb major índex de compliment. 

Aquest fet ha repercutit en la dotació econòmica ja que, a apart, dels diners rebuts per 

aquest contracte (12000€), tenim un premi de 5000€ per ser dels centres amb major 

compliment dels objectius.  

 Hi ha, però, alguns aspectes en que s’han de valorar accions: assignatures en anglès i 

ompliment de les dades del segon semestre en el GR@D. 

Assignatures BIP: 

 La vicedegana de mobilitat explica què és i com es gestiona una assignatura BIP i la 

situació actual d’aquest tipus d’assignatures en la facultat. S’adjunta la informació. 

Model de finançament de departaments i facultats:  

 D’acord amb la Vicerectora de Política Acadèmica i Qualitat i de la Gerenta, s’ha 

convocat al vicedegà acadèmic a dues reunions per a analitzar la tipologia de les 

activitats pràctiques dels ensenyaments i del cost econòmic que representa per als 

departaments per tal d’establir un nou model de finançament. De moment, s’està 

valorant que hi hagi una activitat de Sortides de Mar i que s’introdueixi l’activitat de 

TFG i TFM experimentals, entre d’altres canvis. Al novembre hauria d’estar enllestit. 

Endolls M2:  

 Aquest curs, la M2 ja compta amb una trentena d’endolls en les primeres files. 

Sessió Informativa dels màsters oficials i de la formació permanent de la Facultat:  

 El proper 29 de novembre tindrà lloc la sessió anual informativa dels màsters oficials i 

de la formació permanent. El durà a terme a l’Aula Magna, a les 14:00h, i, a l’acabar, 

alguns dels ensenyaments exposaran pòsters informatius en el hall per a que els alumnes 

puguin fer les preguntes als coordinadors. 

Premi al millor TFG en malalties rares:  

 El proper 3 de novembre, a les 14:00h, tindrà lloc l’acte de lliurament del II Premi al 

millor TFG en malalties rares organitzat per la Càtedra UB en malalties rares adscrita a 

la facultat. L’acte serà presidit per la degana de la facultat i comptarà amb la presència 

dels patrocinadors de la Càtedra. És una acte públic i es convida a professorat i alumnat 

que hi assisteixi. 

Graduació dels màsters oficials 2022-2023:  

 El proper 3 de novembre a les 17:00h tindrà lloc l’acte de graduació dels màsters 

oficials. Han confirmat assistència 170 alumnes amb acompanyants, fent un total de 450 

assistents. L’acta tindrà lloc a l’Aula Magna i a la M1. L’acte estarà presidit per la 

degana de la facultat i comptarà amb la conferència "Inmunometabolismo: una nueva 



 
 

dimensión en la regulación de la respuesta inmunitaria" a càrrec del Dr. Carlos 

Sebastián, de la secció d’Immunologia. 

Graduació dels graus:  

 El proper 17 de novembre, a partir de les 9:30h del matí al Paranimf de l’Edifici Històric 

de la UB, tindrà lloc la graduació dels graus. El padrí de la promoció serà el Dr. Ginés 

Viscor, de la secció de Fisiologia. També hi haurà reconeixement als jubilats i jubilades 

i al professorat predilecte de la promoció. És un acte molt agradable i es recomana 

l’assistència. 

 
3. Aprovació, si s’escau, de la modificació de la titulació del màster d’Oceanografia i Gestió 

del Medi Marí 

S’aprova per unanimitat. 

 
4. Afers de tràmit 

Sense afers de trpàmit 

 

5. Torn obert de paraula 

 La Dra. Esther Esteban comenta que en l’M5 i l’M6 no funciona el sistema 

d’aclimatació. Es respon que ja n’hi ha un pressupost (50000€) i que s’espera que es 

pugui solucionar abans que arribi el fred. També comenta que comença a haver queixes 

d’estudiants per canvi de llengua (del català al castellà) per part d’alguns professors 

encara que en el pla docent indiqui que la classe és en català. Es debat la qüestió i es 

decideix que es farà èmfasi en que els departaments posin correctament la llengua 

d’impartició dels seu professorat. 

 La Dra. Ana Gumà informa que, junt amb la Dra. Silvia Busquets, estan construint un 

curs en el campus virtual obert a tothom on hi hagi un seguit d’eines transversals per als 

alumnes on s’expliqui, per exemple, normes de seguretat en laboratoris, eines 

estadístiques per a tractament de dades, etc que poden fer servei a tot l’estudiantat de la 

facultat. De moment, només està obert per l’estudiantat d’un grau i es buscaran sinèrgies 

amb altra professorat per anar implementant el curs. 

  

 Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 11:30 hores.   

  

La Secretària de la Comissió                             Vist i Plau President de la Comissió  

 

 

 

 

Dra. Teresa Pagès      Dr. Albert Martínez 

  


